

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Velleii Paterculi Historiae Romanae Ad M. Vinicium Cos. Libri Dvo Qvantvm Exstant

Velleius <Paterculus>

Halae, MDCCLXXIX.

VD18 12434159

Cap. XX.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-213763

ciens Carthaginem, illa intuens Marium, alter alteri possent esse solatio.

CAP. XX. Hoc primum anno, sanguine ¶
 Cos. Romani, militis imbutæ manus sunt:
 quippe Pompeius collega Sullæ, ab exercitu
 Cn. Pompeii proconsulis, seditione, sed quam
 dux creauerat, interfectus est. Non erat Ma- 2
 rio Sulpicioque Cinna temperator. itaque,
 cum ita ciuitas Italiæ data esset, ut in octo tri-
 bus contribuerentur noui ciues; ne potentia
 eorum & multitudo veterum ciuium dignita-
 tem frangeret, plusque possent recepti in be-
 neficium, quam auctores beneficii; Cinna, in
 omnibus tribubus eos se distributurum, polli-
 citus est. quo nomine ingentem totius Italiæ 3
 frequentiam in urbem acciuerat. e qua pulsus
 collegæ optimatumque viribus, cum in Cam-
 paniam tenderet, ex auctoritate senatus consu-
 latus ei abrogatus est, suffectusque in eius lo-
 cum L. Cornelius Merula flamen Dialis. hac
 iniuria homine, quam exemplo dignior fuit.
 Tum Cinna, corruptis primo centurionibus ac
 tribunis, mox etiam, spe largitionis, militibus, 4
 ab eo exercitu, qui circa Nolam erat, receptus
 est. is cum vniuersus in verba eius iurasset, re-
 tinens insignia consularis, patriæ bellum intul-
 lit, fretus ingenti numero nouorum ciuium, e
 quorum delectu ccc amplius cohortes con-
 scripserat, ac triginta legionum instar impleue-
 rat. Opus erat partibus, auctoritate, gratia: 5
 cuius